
 
 

 

 

Referat fra  bestyrelsesmøde den 14. september 2023 kl. 16:30 på 

Lanternen, Lanternevej 1, 9670 

 

Deltagere: 

Svend Jensen, Ordblindeforeningen 

Lisbet Nielsen, Autismeforeningen 

Hans Jørgen Lau Jeppesen, PTU 

Ninna Rask Hansen, Dansk Handicap Forbund 

Henrik Terp, Dansk Handicapforbund 

Viggo Jensen, Høreforeningen 

Ella Holm Hansen, Lev 

Jørgen Hansen, Stomiforeningen COPA 

 

1. Valg af dirigent 

Hans Jørgen valgt som dirigent 

2. Godkendelse af referat 

Referatet godkendt 

Godkendelse af dagsorden 
Dagsordenen godkendt 

 

3. Udpegning af nyt bestyrelsesmedlem til CKU Himmerland 

▪ I vedtægterne for CKU Himmerland pgf 3, stk 4.1 fremgår det, at 3 medlemmer udpeges af 
DH blandt relevante brugerorganisationer fra de tre kommuner med tilknytning til CKU 
Himmerland. DH Vesthimmerland har udpeget Leif Holm Nielsen for denne kommunale 
valgperiode. 

▪ Leif Holm Nielsen har trukket sig fra posten og i stedet indsat Henrik Terp som ny 
repræsentant for DH Vesthimmerland. Henrik Terp er efterfølgende enstemmigt valgt som 
formand for CKU Himmerland. 

▪ Formelt skal DH Vesthimmerland udpege medlemmer til bestyrelser hvor DH 
Vesthimmerland er repræsenteret, derfor indstilles det at, Henrik vælges på 
bestyrelsesmødet, og at dette meddeles skriftlig til CKU Vesthimmerland. 

Henrik Terp valgt som DH-Vesthimmerlands repræsentant i CKU Himmerlands 

bestyrelse for denne valgperiode. Udgifter (kørselsgodtgørelse) i forbindelse med 
varetagelse af hvervet som bestyrelsesmedlem/formand for CKU Himmerland, er DH-

Vesthimmerland uvedkommende.  
 

4. Nyt fra formand og næstformand, herunder: 

• Orientering fra mødet i Hjørring i netværket bland de Nordjyske DH-afdelinger 

• Tilbagemelding fra Vesthimmerlands Kommune på høringssvaret til 

Affaldsregulativet (vedhæftet som bilag) 

 

Nyt fra formanden og referat fra mødet i Hjørring vedhæftet 



 

5. Nyt fra handicapråd.  

• Herunder forslaget om samling af en del af dagbeskæftigelsen på V. Hornum 
Skole. 

Ella orienterede om punkterne på handicaprådsmøderne, stor og lang diskussion om 
forslaget til samling af dagsbeskæftigelsen. Enighed om at høringsfristen og 

høringssvaret var urimelig kort. Der har været mange reaktioner fra baglandet, og 
der var enighed om at vores medlemmer af handicaprådet skal påpege at 

høringsfristen (3 dage) var alt for kort tid til at få inddraget baglandet (DH´s 
bestyrelse) Høringssvaret i sin korte version afspejler ikke den bekymring der hersker 

om hvorvidt forslaget er tilstrækkeligt gennemarbejdet.  
Handicaprådet har afgivet høringssvar, men de enkelte medlemsorganisationer under 

DH har mulighed for at udtrykke deres bekymringer. Lev Nordjylland har således 
sendt et åbent brev til medlemmerne af kommunalbestyrelsen samt til de ledende 

medarbejdere i sundhedsforvaltningen indenfor Psykiatri og handicap, hvori 
bekymringerne fremgår.   

 

6. Dagsordner fra de politiske udvalg.  

Vilhelm havde fremsendt behandlingen af Affaldsregulativet fra Teknik og udvalget, 

hvor specielt Dansk Blindesamfund og Dansk Handicapforbund har en 
formidlingsopgave til deres medlemmer (se bilaget med svarskrivelsen) 
Henrik fortalte løst og fast fra Økonomiudvalget, Ella fra Sundhedsudvalget samt 

Jørgen fra Kultur- og fritidsudvalget, samt at der var frigivet midler til at modernisere 
rutebilstationen i Løgstør, som forbliver samme sted, hvilket betyder at flytningen til 

Bredgade er skrinlagt. 
 

7. Orientering om Sundhedsaftalen  

Jørgen orienterede om sundhedsaftalen der har været i høring, dog uden at have 

været forbi handicaprådet. Det blev fremhævet at ” Lighed i sundhed” bliver et 
fokusområde, og at handicapområdet specifikt er nævnt i den forbindelse. Power Point 

præsentationen er vedlagt som bilag. 

8. Næste møde 

Den 30. november 2023 kl 17:30 på Lanternen, Lanternevej 1, 9670 Løgstør. 
9. Aftenens hovedemne bliver Vederlagsfri Fysioterapi, hvor Chefkonsulent Jonas Birk 

Lunen vil holde et oplæg. Der blev på mødet besluttet at invitere 
Sundhedsudvalget og Handicaprådet med til punktet incl. Aftensmad. 

 

10.Eventuelt 

Svend reklamerede for Ordblindeforeningens arrangement på Farsø Efterskole den 10. 

oktober (Indbydelsen vedhæftet som bilag) Alle er velkomne. 

 

Bilag:   

 Nyt fra Formanden 

Referat fra samarbejdsmødet i Hjørring 

Indbydelse til Ordblindeforeningens arrangement den 10/10-23  

 Sundhedsaftalen 

  

 

 

  


